
Protokół nr 43/2017
posiedzenia Komisji Komunalnej

Rady Miasta Luboń
z dnia 10.04.2017r.

Komisja Komunalna rozpoczęła się o godz. 17:00.
Przewodniczący Komisji, pan Kazimierz Górecki stwierdził prawomocność posiedzenia, quorum.
Obecność zgodnie z listą obecności (zał. nr 1).
W posiedzeniu uczestniczyło jedenastu (11) członków Komisji.
Oprócz członków Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 

– Zastępca Burmistrza, Michał Popławski,
– Burmistrz Miasta Luboń Małgorzata Machalska,
– Mieszkańcy Lubonia: Piotr Włodarczak, Julia Jędrzejewska, Zuzanna Gawrysiak, Justyna

Dajewska, Bogdan Tarasiewicz, 
– Dwie Harcerki z 34 Lubońskiej drużyny Harcerskiej,
– Radni  niebędący  członkami  Komisji  Komunalnej:  Katarzyna  Ekwińska,  Karolina

Wilczyńska-Kąkol, Magdalena Woźniak,
– pracownik Urzędu Miasta Lubon, pan Michał Prażyński,
– Przewodnicząca Rady, Teresa Zygmanowska,
– pani Dominika Kędziora, pracownik Biura Rady.
– Przedstawiciele prasy lokalnej „Wieści Lubońskie”.

Dalej  Przewodniczący  Komisji,  pan  Kazimierz  Górecki  zaproponował  porządek  obrad
Komisji Komunalnej:

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Dekomunizacja ulic w Luboniu.

3. Wolne głosy i wnioski.

4. Przyjęcie protokołu z posiedzenia KK nr 42/2017.

5. Zakończenie obrad.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia.

Ad 2. 
Zastępca Burmistrza, Michał Popławski na wstępie wyjaśnił procedurę wybierania nowych nazw
ulic.  W drodze  głosowania  Radni  wybiorą  po  dwie  (2)  propozycje  dla  każdej  ulicy,  następnie
propozycje zostaną przekazane mieszkańcom, a po określonym czasie Radni w imieniu Urzędu
Miasta zbiorą informacje o ich wyborze.

Pan Marek Samulczyk wyraził opinię, iż ze zmianą ulic Miasto powinno  zaczekać aż nie otrzyma
opinii IPN, bo to ona będzie podstawą do konieczności zmiany nazwy ulicy.

Burmistrz Miasta Małgorzata Machalska odpowiedziała Radnemu, że informacja od IPN jest.



Radni  otrzymali  listę  ulic  konsultowanych  z  IPN  i  wyznaczonych  do  zmiany.  W piśmie  IPN
zastrzega sobie, że lista ta może się wydłużyć.

W tym miejscu pracownik Urzędu Miasta pan Michał Prażyński odczytał pismo wysłane przez
IPN.

W dalszej części na prośbę Pani Burmistrz zaczęto od ulic, których mieszkańcy uczestniczyli w
posiedzeniu Komisji.

1. Ulica Migalli
W  tym  miejscu  mieszkaniec  Lubonia,  pan  Bogdan  Tarasiewicz nawiązał  do  wcześniej
wysłanego do Urzędu Miasta pisma dotyczącego wydania opinii przez IPN na temat ulic które mają
być  zmienione.  Przeprowadził  wśród  mieszkańców  głosowanie  i  zgodnie  z  jego  wynikami
zaproponował nadanie ul. Migalli   nazwy  Sybiraków.  Za zmianą nazwy na ul.  Sybiraków głos
oddało 67 mieszkańców.
(zał nr 2) – Wniosek pana Bogdana Tarasiewicza złożony w imieniu mieszkańców ul. Migalli o
zmianę nazwy ulicy na Sybiraków.

W dalszej kolejności odbyło się głosowanie nad wszystkimi proponowanymi nowymi nazwami
dla ul. Migalli. Łącznie z ul. Sybiraków było to osiem (8) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:
Jana Kamińskiego – za 1
Aleksandra Waniorka – za 0
Romana Krzyżostaniaka – za 2
Stanisława Taczaka – za 0
Edwarda Raczyńskiego – za 0
Zacisze – za 0
Urocza – za 2
Sybiraków – za 7

Ponieważ ulice: Urocza i Romana Krzyżostaniaka zdobyły tę samą ilość głosów, tj. dwa (2), nad
tymi ulicami głosowano ponownie. W wyniku głosowania ulica Romana Krzyżostaniaka uzyskała
cztery (4) głosy, Urocza pięć (5).

Najwięcej głosów uzyskały nazwy Sybiraków i Urocza.
I miejsce „Sybiraków” – 7 głosów
II miejsce „Urocza” – 5 głosów

2. Ulica Mariana Buczka
Mieszkaniec Lubonia, pan Piotr Włodarczak wypowiedział się na temat proponowanych ulic i
zaproponował  zmianę  imienia  z  Mariana  Buczka  na  Karola  Buczka  (był  to  historyk)  lub  na
Wolności.

W dalszej kolejności odbyło się głosowanie nad wszystkimi proponowanymi nowymi nazwami
dla  ul.  Mariana  Buczka.  Łącznie  z  proponowaną przez  mieszkańca ul.   Karola  Buczka i
Wolności było dziewiętnaście (19) propozycji.



Głosowanie nad propozycjami:
Ludwika Boczonia – za 0
Michała Hossy – za 0
Aniołówko – za 1
Hipolita Cegielskiego – za 0
Janusza Kondratowicza  – za 1
Wolności  – za 6
Festiwalowa – za 0
Kaukaska – za 0
Józefa Piłsudskiego – za 0
Chłapowskiego – za 0
Karola Buczka – za 5
Półwiejska – za 1
Magnoliowa – za 0
Migdałowa – za 0
Jesionowa – za 0
Platanowa – za 0
Maratońska – za 0
Bazyliowa – za 0
Mazowieckiego – za 4

Najwięcej głosów uzyskały nazwy Wolności i Karola Buczka.
I miejsce „Wolności” - 6 głosów
II miejsce „Karola Buczka” - 5 głosów

3. Ulica Kozińskiego
Było siedem (7) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:

Józefa Thomasa – za 0
Marii Kuncewiczowej – za 1
Hreor Koziński – za 8
Stefana Batorego – za 4
Braci Grimm – za 2
Marcina Różka – za 1
Stanisława Taczaka – za 2

Najwięcej  głosów  uzyskały  nazwy  Hreora  Kozińskiego  i
Stefana Batorego.
I miejsce „Hreor Koziński” - 8 głosów
II miejsce „Stefana Batorego” - 4 głosy

4. Ulica Władysława Hibnera
Jako pierwsze głos zabrały Harcerki z 34 Lubońskiej drużyny Harcerskiej i zaproponowały zmianę



nazwy tej ulicy na Kazimierza Grendy.

W sumie było osiem (8) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:

Kazimierza Grendy – za 10
Leopolda Staffa – za 0
Asnyka – za 4
Królowej Jadwigi – za 0
Legionów Polskich – za 0
Tadeusza Kutrzeby – za 0
Zacisze – za 2
Gwarna – za 1

Najwięcej  głosów  uzyskały  nazwy  Kazimierza  Grendy  i
Asnyka.
I miejsce „Kazimierza Grndy” - 10 głosów
II miejsce „Asnyka” - 4 głosy

5. Ulica Małgorzaty Fornalskiej
Było dziesięć (10) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:

Stefanii Szajkówny-Rębacz – za 2
Czajkowa – za 1
Jarzębinowa – za 0
Daglezjowa – za 0
Magnoliowa – za 1
Forsycjowa – za 4
Tulipanowa – za 0
Fornalska – za 0
Ireny Sendlerowej – za 1
Chabrowa – za 8

Najwięcej głosów uzyskały nazwy Chabrowa i Forsycjowa.
I miejsce „Chabrowa” - 8 głosów
II miejsce „Forsycjowa” - 4 głosy

6. Ulica Lemańskiego
Było siedem (7) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:

Stanisława Skrzypczaka – za 0



Witolda Gombrowicza – za 3
Kazimierza Wielkiego – za 0
Józefa Hallera – za 0
Józefa Wybickiego – za 6
Andrzeja Remleina – za 2
Jana Lemańskiego – za 5

Najwięcej  głosów uzyskały  nazwy Józefa Wybickiego i  Jana
Lemańskiego.
I miejsce „Józefa Wybickiego” - 6 głosów
II miejsce „Jana Lemańskiego” - 5 głosów

7. Ulica 22 Lipca
Było pięć (5) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:

Stanisława Andrzejewskiego – za 0
Ludwika Chudziaka – za 7
Aleksandra Fredry – za 0
Cypriana Norwida – za 5
Wisławy Szymborskiej – za 5

Ponowne głosowanie między nazwą Cypriana Norwida i Wisławy Szymborskiej
Wisławy Szymborskiej – za 7
Cypriana Norwida – za 3

Najwięcej  głosów  i  tę  samą  ilość  uzyskały  nazwy  Ludwika
Chudziaka i Wisławy Szymborskiej.
„Ludwika Chudziaka” - 7 głosów
„Wisławy Szymborskiej” - 7 głosów

8. Ulica Władysława Skóry
Było dziewięć (9) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:

Piotra Tominiaka – za 0
Henryka Kowalówki – za 6
Stanisława Łączkowiaka – za 0
Zygmunta Krasickiego – za 2
Władysława Reymonta – za 0
Adama Asnyka – za 0
Józefa Mrugalskiego – za 1



przedłużenie ulicy Słowackiego  – za 0
Cypriana Norwida – za 8

Najwięcej  głosów  uzyskały  nazwy  Cypriana  Norwida  i
Henryka Kowalówki.
I miejsce „Norwida” - 8 głosów
II miejsce „Henryka Kowalówki” - 6 głosów

9. Ulica Kurowskiego
Było dwanaście (12) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:
Mieczysława Dąbskiego – za 0
Bamberska – za 3
Stanisława Wyspiańskiego – za 2
Antoniego Marcinkowskiego – za 0
Sadowa – za 5
Mosińska – za 0
Hipolita Cegielskiego – za 0
Kazimierza Wielkiego – za  0
Stefanii Szajkówny-Rębacz – za 2
Miętowa – za 5
Wiedeńska – za 0
Marysieńki – za 4

Najwięcej  głosów i  tę  samą ilość  uzyskały  nazwy Sadowa i
Miętowa.
 „Sadowa” - 5 głosów
„Miętowa” - 5 głosów

10. Ulica Walki Młodych
Było dziesięć (10) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:

Maksymiliana Kolbego  – za 6
Frankońska – za 0
Gustawa Lewandowskiego – za 0
Żołnierzy Wyklętych – za 1
Prymasa Augusta Hlonda – za 1
Chłapowskiego – za 0
Armii Krajowej – za  3
Włądysława Łokietka – za  



Platanowa – za 4
Marysieńki – za 3

Najwięcej  głosów  uzyskały  nazwy  Maksymiliana  Kolbego  i
Platanowa.
I miejsce „Maksymiliana Kolbego” - 6 głosów
II miejsce „Platanowa” - 4 głosy

11. Ulica Henryka Rutkowskiego
Było dziesięć (10) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:

Mariana Gutowskiego – za 0
Hansa Poelziga – za 2
Władysława Nowackiego – za 0
Pustynna – za 5
Turkusowa – za 0
Karola Marcinkowskiego – za 1
Józefa Kostrzewskiego – za 0
ks Jerzego Popiełuszki – za 1
Kukuczki – za 3
Stefanii Szajkówny-Rębacz – za 5

Najwięcej i  tę samą ilość głosów uzyskały nazwy Pustynna i
Stefanii Szajkówny-Rębacz.
„Pustynna” - 5 głosów
„Stefanii Szajkówny-Rębacz” - 5 głosów

12. Ulica Jana Mazurka
Było pięć (5) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:

Augusta Denizota – za 1
Mazurka Dąbrowskiego – za 1
Aleksandry Fredry – za 1
Tadeusza Mazowieckiego – za 6
Władysława Reymonta – za 9

Najwięcej  głosów  uzyskały  nazwy  Władysława  Reymonta  i
Tadeusza Mazowieckiego.



I miejsce „Władysława Reymonta” - 9 głosów
II miejsce „Tadeusza Mazowieckiego” - 6 głosów

13. Ulica Faustmana
Było sześć (6) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:

Józefa Thomasa – za 0
Haliny Heleny – za 0
Adama Kuryły – za 0
Powstańców Śląskich – za 1
Jesionowa – za 1
Wacława Faustmanna – za 10

Ponowne głosowanie między nazwą Jesionowa i Powstańców Śląskich
Jesionowa – za 1
Powstańców Śląskich – za 8

Najwięcej  głosów  uzyskały  nazwy  Wacława  Faustmanna  i
Powstańców Śląskich .
I miejsce „Wacława Faustanna” - 10 głosów
II miejsce „Powstańców Śląskich” - 8 głosów

14. Ulica Jana Panka
Było osiem (8) propozycji.

Głosowanie nad propozycjami:
Bocianówko – za 1
Kazimierza Andzińskiego – za 0
Marysieńki – za 3
Wincentego Witosa – za 3
Rolna – za 5
Bzowa – za 0
Jan Deierling – za 3
Wysoka – za 4

Najwięcej głosów uzyskały nazwy Rolna i Wysoka.
I miejsce „Rolna” - 5 głosów
II miejsce „Wysoka” - 4 głosy

Zastępca Burmistrza, Michał Popławski przypomniał dalszą procedurę wyboru.
Na tym zakończono temat dekomunizacji ulic w Luboniu.



Ad.3 
W  wolnych  głosach  Burmistrz  Miasta,  Małgorzata  Machalska przypomniała  Komisji  o
przysługującym  Miastu  prawie  pierwokupu  działki  za  200  zł  za  m2.  Działka  w  planie
zagospodarowania przestrzennego widnieje jako budownictwo wielorodzinne,  wysokie (teren po
byłych Zakładach Ziemniaczanych).

Członkowie Komisji dyskutowali sprawę ewentualnego zakupu nieruchomości.

Radny  Marek  Samulczyk zasugerował,  że  w  przypadku  zakupu  działki,  Miasto  mogłoby  w
przyszłości  sprzedać  ją  z  zyskiem.  Kupowanie  bowiem działki  za  200 zł  za  1 m2 po to  żeby
przekształcić ją w teren zielony się nie opłaca.

Zastępca Burmistrza, Michał Popławski zaznaczył, że celem Miasta nie jest robienie interesów.
Uznał, że zakup za taką kwotę jest nieracjonalny, ponieważ z działki nie będzie pożytku a pieniądze
Miasto mogłoby przeznaczyć na inwestycje.

W konsekwencji Radni uznali, że zakup byłby celowy i racjonalny gdyby tę ziemię zamienić
na teren przy ul. Kołłątaja, pod kompleks sportowy. Tym samym rozwiązałaby się sprawa
boiska przy ul. Jaśminowej, o które tak bardzo zabiegają mieszkańcy.

Przewodniczący  Komisji,  pan  Kazimierz  Górecki  zarządził  głosowanie  w sprawie  zakupu
działki pod warunkiem ewentualnej zamiany z działką przy ulicy Kołłątaja.
Za takim rozwiązaniem sprawy głosowali:
za – 5
przeciw – 4
wstrzymało się – 2

Radni poprzez głosowanie wyrazili opinię, że warto byłoby kupić ten teren (przy dawnych
Zakładach Ziemniaczanych), jeśli właściciel działki przy ul. Kołłątaja wyrazi wolę zamiany.
Pani  Burmistrz  przystąpi  do negocjacji  w tym względzie,  które  pokażą czy  jest  sens  aby
Miasto ten teren zakupiło.

Dalej  Radny  Marek  Samulczyk wypowiedział  się  na  temat  budowy  chodników.  Chodniki
powinny dochodzić do krawędzi posesji. Brak tego połączenia i sytuacja związana z brakiem 20
metrów, które nie dochodzą do posesji mieszkanki z ulicy Kalinowej, która była obecna na XXX
sesji RML, w dniu 30 marca 2017r., nie ma uzasadnienia. Radny wybrał się na ul. Kalinową po sesji
i stwierdził, że jest to absurd. Tłumaczenie, że mieszkanka ta od tej strony nie ma bramy, jest żadne.
Jest to samotna, starsza kobieta i pewnie tę bramę by miała gdyby miał Jej kto ją zrobić, to po
pierwsze. Po drugie nie Ona jedyna nie ma bramy, a jednak inni chodnik mają.

Zastępca  Burmistrza,  Michał  Popławski  odpowiedział,  że  chodniki  są  budowane  do  końca
posesji. W przypadku wspomnianej mieszkanki  jest zameldowana od strony ulicy Akacjowej,  a na
ulicy Kalinowej jest pełen płot, bez bramy. Na ulicy Kalinowej budynku nie ma. Budynek i wejście
tej Pani znajdują się od ulicy Akacjowej.

Radny Jakub Bielawski uznał deklarację budowy chodnika w przypadku postawienia furtki za
wiążącą.

Zastępca  Burmistrza,  Michał  Popławski zaznaczył,  że  w  takim  przypadku  decyzja  będzie
należała do radnych.



Radny Goryniak  poruszył kwestie złożonego wniosku odnośnie wycięcia drzewa przy przejściu
dla pieszych przy ul. Wojska Polskiego i ul. Żabikowskiej. Zapytał jaki jest etap tych prac?

Zastępca  Burmistrza,  Michał  Popławski  odpowiedział,  że  drzewo  ze  względów
komunikacyjnych zostanie usunięte. Miasto podjęło czynności aby uzyskać zgodę na wycinkę.

Ad. 4
Do protokołu nr 42/2017, z dnia 27 marca 2017r. uwag nie było.
Za przyjęciem protokołu nr 40/2017 głosowali:

– za – 7 osób
– przeciw – 0 osób
– wstrzymała się od głosu 1 osoba
– nieobecne – 3 osoby

Ad.5
Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Komisji  Komunalnej  Przewodniczący  Komisji,  pan
Kazimierz Górecki zamknął obrady o godz. 20:25.

Załączniki:
/Zał. nr 1/ - Lista obecności.

/Zał. nr 2/ - Wniosek pana Bogdana Tarasiewicza złożony w imieniu mieszkańców ul. Migalli o
zmianę nazwy ulicy na Sybiraków.

Przewodniczący Komisji:          Sekretarz Komisji:


